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Tisztelt Elnök Úr!

„Ne hagyjuk, hogy megvakuljanak! II.!” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján írásbeli kérdést
kívánok benyújtani Dr. Réthelyi Miklóshoz, a Nemzeti Erőforrás Minisztérium
miniszteréhez. .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az előző parlamenti ciklusban több alkalommal próbáltam nedves típusú macul a
degenerációs betegek kezelése feltételeinek javítását elérni . Az alábbiakban ismertetem a
hozzám forduló szemész főorvos kolléga levelét.

„Ne hagyják, hogy megvakuljanak! Ne szaporítsuk a vakok számát tétlenül! Továbbá n e
pazaroljuk az állam pénzét arra, hogy hagyjuk megvakulni a betegeket és majd kárpótoljuk
látásfogyatékossági támogatással, ami szintén gazdasági terhet ró a társadalomra .

2009-ben az előző kormányzat a nedves típusú macula degenerációs betegek kezelésére 5045
súlyszámot, azaz 2267 kezelést állapított meg 1 évre, fekvőbeteg ellátás keretében. Ebből
összesen 3012 súlyszámnak megfelelő, 1353 kezelést tudtak végezni, mivel az ellátó helye k
nem kapták meg az egész finanszírozást az előző kormányzattól. Ezt jelezték időben az előző
és a jelenlegi kormányzat felé, de érdemi visszajelzés nem történt. 2010-es évben október
végéig 1880 súlyszám értékben, 845 kezelés történt macula degenerációs beteg részére a
Szemklinikákon. Ugyan ebben az évben Szlovákiában 5900 kezelést végezhettek Szlovákiában,
6.9 szer többet mint nálunk míg Csehországban pedig 3000 kezelés történt, de az is 3, 5
szerese a hazai felhasználásnak.
A szakmavezető testülete a Szemorvos Társaság vezetősége és a Szemészeti Szakmai
Kollégium javasolja a gyógyszerköltség tételes elszámolásban történ ő finanszírozását,
kúraszerű ellátásban, amit fekvőbeteg intézetben végeznének a Szemklinikákon és erre a
kezelésre alkalmas kijelölt több megyei és fővárosi centrumban. Ez tűzoltás jellegű
kötelességünk A nedves típusú macula degenerációs betegek száma sokszorosa országosan a z
eddig tervezett kvótának, csak Vas megyében évente közel 70 új beteg jelenik meg, akinek a
látás megmenthető lenne. 2010. május 06-án MTA VATT szervezésében elhangzot t
tudományos előadáson a kórház jóvoltából 14 beteg sikeres kezeléséről számoltak be a helyi
szemészek.
Későbbiekben meg kell tárgyalni a macula degenerációs betegek alternatív kezeléseinek jogi
és orvos szakmai lehetőségeinek biztosítását. "



Tisztelt Miniszter Úr !

Bízhatom-e abban, hogy a Gyurcsán-Bajnai Kormány által itt hagyott újabb
taposóaknát elkerüljük, a nedves típusú macula degenerációban szenved ő betegek
közül minél többet hathatósan kezelnünk ?
Abban is bízom, hogy talán időben sikerül szakmai állásfoglalást kapni arról, hogy
alternatívaként a bevacizumab hatóanyagú készítmény szemészetileg „off label ”
terápiának minősül. Ez lényegesen olcsóbb, több beteget lehetne ellátni még akko r
is, ha a beteg vásárolná és hozná a kezeléshez szükséges injekciót, és csak a
beadást finanszírozná az OEP (1 ampulla ranibizumab 280,489 Ft, amivel egy
beteget lehet egyszer kezelni, míg a bevacizumab 80,000 Ft, amivel legalább 20
beteget lehetne kezelni) ?

Várom megtisztelő válaszát!

Szombathely, 2010 . december 15 .

Dr. Puskás Tivadar
Kereszténydemokrata Néppárt
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